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Ministrul Energiei: Trebuie sa scoatem politica din energie, dar nu putem scoate

geopolitica

Politica trebuie scoasa din energie, dar nu putem scoate geopolitica, pentru ca aceasta este lumea în care

traim astazi, a declarat, miercuri, ministrul Energiei, Sebastian Burduja, la o conferinta de specialitate.

 

"Într-adevar, trebuie sa scoatem politica din energie, dar nu putem scoate geopolitica. Aceasta este lumea în care

traim astazi si as spune ca vremurile de azi vin cu mari oportunitati. Invazia Rusiei asupra Ucrainei a creat

premisele ca pentru totdeauna sa se elimine dependenta de gazul rusesc. Ştiti, exista un discurs celebru al lui John

F. Kennedy, probabil cel mai bun din istoria umanitatii: 'Nu conteaza ce face tara pentru tine, ci ce poti face tu

pentru tara'. Dar a mai spus ceva: 'Cei care s-au urcat pe spatele unui tigru au sfârsit prin a fi pusi la pamânt'.

Înlocuim tigrul cu ursul, pentru ca si ursul se poate scutura de noi... În urma cu 67 de ani, când a fost rostit acest

discurs, noi eram în spatele Cortinei de Fier si nu ne-am dori sa vedem asa ceva întâmplându-se din nou", a spus

Burduja.

 

Oficialul a mentionat, totodata, ca, desi România a transmis la Bruxelles mai multe proiecte de infrastructura în

domeniu pentru finantare prin Fondul de modernizare, toate au fost refuzate.

 

"Nu exista tranzitie fara transport, e nevoie de pragmatism absolut, scheme de infrastructura, si e nevoie sa lucram

împreuna. Din acest motiv suntem aici. Am trimis mai multe proiecte catre Fondul de modernizare privind

infrastructura din România. Toate au fost refuzate. Multumim prietenilor de la Budapesta care au fost întotdeauna

de partea noastra si au înteles ca avem nevoie sa investim în infrastructura. Nu se poate sa atingi securitatea fara sa

investesti în infrastructura de gaze. A fost aprobat un singur proiect legat de Centrala de la Mintia, o centrala

importanta de 1.700 de megawati, cea mai mare capacitate de pe continentul nostru, dar trebuie sa vorbim mai

apasat cu Bruxelles-ul si la nivel tehnic. Nu e vorba de ceva politic aici. Argumentele sunt pur tehnice si trebuie sa

folosim gazul ca si carburant, combustibil de tranzitie", a subliniat Sebastian Burduja.

 

În alta ordine de idei, seful de a Energie a sustinut ca în ecuatia Coridorului Verde va trebui introdusa si Georgia.

 

"Trebuie sa adaugam si Georgia în aceasta ecuatie pentru a deschide acest Coridor Verde. Ursula von der Leyen a

fost la Bucuresti în decembrie anul trecut, când s-a lansat acest proiect. Apoi ne-am reîntâlnit la Budapesta si ne

vom reîntâlni în noiembrie la Budapesta, deci foarte curând, în câteva saptamâni. Acest proiect va fi lansat pe

electricitate si în felul acesta ne putem gândi la un viitor fara gaze, în care electricitatea ne va încalzi casele, va

pune în miscare industria etc. Cred ca argumentele sunt doar tehnice. Sa punem deoparte tot ce ne desparte, sa

aratam ca suntem de aceeasi parte si, în felul acesta, vom putea investi în infrastructura si sa o folosim", a punctat

ministrul.

 

Federatia Patronala Petrol si Gaze (FPPG), sub înaltul patronaj al Ministerului Energiei, a organizat cea de-a VI-a

editie a evenimentului Romanian International Gas Conference - RIGC 2023, cu tema "Redefinirea securitatii

aprovizionarii. Potentialul noilor tehnologii pentru o tranzitie energetica durabila". 
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